



## **Txernobylgo errealitate sozialari buruzko hitzaldia (Ander Izagirre eta Chernóbil Elkartea)**

Maiatzaren 1 arte Cristina Eneako Ingurumen Baliabideen Etxean ikusgai dagoen 'Chernobyl Herbarium' erakusketaren jarduera paralelo gisa, hurrengo asteazkenean apirilak 5, Ander Izagirre idazle eta kazetari donostiarak eta Chernobil Elkarteko kideek, 1986ko istripu nukleararen ondorengo Txernobylgo egoera sozialari buruzko hitzaldia eskainiko dute.



Ander Izagirre Txernobylgo errealitatea bertatik bertara ezagutzen duen kazetari eta idazle donostiarra da. Duela urte gutxi batzuk bidaiatu zuen 1986. urtean historiako istripu nuklear larriena gertatu zen lekura, erreportaje bat idazteko asmoz. Txernobylen jaso zuen material, bizipen eta esperientziekin, erreportajea idazteaz gain, 'Txernobil txiki bat etxe bakoitzean' liburua argitaratu zuen (gaztelera 'Regreso a Chernóbil').

**No sabíamos que la muerte pudiera ser tan bella** izenburua zuen erreportaje hartan, Izagirrek zioen "inork ez daki zenbat hil ziren edo zenbat hilko diren. Berehalako 31 heriotz erregistratu ziren: aurreneko egunetan erradiazio dosi hilgarriak jaso zituzten zentraleko langileak, suhiltzaileak eta likidatzaileak. [...] Nazio batuetako zortzi agentziak elkarrekin eginiko txosten baten arabera, gaur egun eta etorkizunean Txernobyl

Mandasko Dukearen pasealekua, 66 · 20012 · Donostia/San Sebastián  
Tel: +34 943 45 35 26 · Faxa: +34 943 47 14 14 · cristinaenea@donostia.eus · www.cristinaenea.eus



egozgarriak diren heriotza kopurua 4.000ra irits daiteke. Eta gaineratzen du laino erradiaktiboak kutsatutako guneetan bizi diren bost milioi lagunetatik, minbizi kasuak % 1 baino gutxixeago haziko direla datozen hamarkadetan, ondorioz hainbat milaka lagun gaixotuz".

Txernobylen ateratako argazkiekin eta bertan jasotako bizipenekin, hango errealtitate sozialera eramango gaitu Ander Izagirrek.

Chernobil Elkarteak bestalde, kutsatutako eremuko haurrei gurean harrera eginez burutzen duten ekintza solidarioak, haurren osasunean eragiten dituen onurak azalduko dizkigu.

Hitzaldia **aprilaren 5ean izango da, asteazkena, arratsaldeko 19:00etan Cristina Eneako Ingrumen Baliabideen Etxean**, eta elebiduna izango da. Sarrera irekia eta doakoa.



## Charla sobre la realidad social de Chernóbil (Ander Izagirre y la Asociación Chernóbil)

Enmarcada en la programación paralela a la exposición 'Chernobyl Herbarium', que se puede visitar en el Centro de Recursos Medio Ambientales de Cristina Enea hasta el 1 de mayo, el próximo miércoles 5 de abril el periodista y escritor donostiarra Ander Izagirre y la Asociación Chernóbil ofrecerán una charla sobre la realidad social de Chernóbil, tras el desastre nuclear de 1986.



Ander Izagirre es un periodista y escritor donostiarra que conoce de cerca la realidad de Chernóbil. Hace unos años viajó al lugar donde en 1986 tuvo lugar accidente nuclear más grave de la historia, para escribir un reportaje. Con el material, las vivencias y las experiencias recopiladas en Chernóbil, además de redactar el reportaje, también escribió la novela 'Regreso a Chernóbil' (en euskera 'Txernobil txiki bat etxe bakoitzean').

En aquel reportaje, titulado **No sabíamos que la muerte pudiera ser tan bella**, Izagirre aseguraba que "nadie sabe cuántos murieron o cuántos van a morir. Se registraron treinta y un fallecimientos inmediatos: operarios de la central, bomberos y liquidadores que recibieron dosis letales de radiación en los primeros días. [...] Según un informe conjunto de ocho agencias de las Naciones Unidas, las muertes atribuibles a Chernóbil



*en el presente y el futuro podrían llegar a cuatro mil. También dice que entre los cinco millones de personas que residen en zonas afectadas por la nube radiactiva, los casos de cáncer aumentarán menos de un 1 % en las próximas décadas, lo que supone unas decenas de miles de enfermos".*

Izagirre nos acercará a la realidad social del Chernóbil actual a partir de fotografías y de la lectura de los testimonios e historias que allí recogió.

Por su parte, la Asociación Chernóbil nos contará su experiencia en la labor de acogida de niños y niñas de la zona contaminada, una acción solidaria que les ayuda a mejorar su salud.

La charla, que será bilingüe, tendrá lugar el **miércoles 5 de abril, a las 19:00 en el Centro de Recursos Medio Ambientales de Cristina Enea**. Entrada libre y gratuita.